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Pan 
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Minister Środowiska 

Szanowny Panie Ministrze, 
W  związku  z  informacjami  prasowymi  w  sprawie  działań  podejmowanych  przez 

gminy  wobec  kradzieży  metali  kolorowych  z  linii  kolejowych,  telefonicznych  i 
elektrycznych  uprzejmie  proszę  Pana Ministra  o  przedstawienie  swojego  stanowiska  na 
tle art. 36 ust. 1 ustawy z dnia z dnia 27 kwietnia 2001 r. o odpadach (Dz. U. z 2001 r., Nr 
62, poz. 628 ze zm.). 

Zgodnie z przywołanym przepisem „posiadacz odpadów, z zastrzeżeniem ust. 2 i 
3,  jest  obowiązany  do  prowadzenia  ich  ilościowej  i  jakościowej  ewidencji  zgodnie  z 
przyjętym  katalogiem  odpadów  i  listą  odpadów  niebezpiecznych;  ewidencja  ta  w 
przypadku  posiadacza  odpadów,  który  prowadzi  działalność  w  zakresie  odzysku  lub 
unieszkodliwiania  odpadów,  powinna obejmować sposoby gospodarowania odpadami, a 
także dane o ich pochodzeniu i miejscu przeznaczenia." 

Z  powyższego  wynika,  iż  zasadą  jest  obowiązek  prowadzenia  przez 
przedsiębiorców  tylko  ewidencji  ilości  oraz  rodzaju  posiadanych  odpadów  (metali). 
Natomiast  konieczność  ewidencjonowania  źródła  pochodzenia  odpadów  dotyczy 
wyłącznie  przedsiębiorców  prowadzących  działalność  w  zakresie  ich  recyklingu  oraz 
unieszkodliwiania. 

Rozwiązanie legislacyjne nie obejmujące wszystkich przedsiębiorców zajmujących 
się  tego  typu  działalnością,  może  ułatwiać  nie  tylko  zbywanie  nielegalnie  uzyskanych 
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części  infrastruktury  technicznej  (kradzież),  lecz  również    nabywanie  mienia 
pochodzącego z popełnienia czynu zabronionego (paserstwo). 

Niezależnie  od  powyższego  należy  zasygnalizować,  iż  proceder  ten  stanowi 
bardzo istotne zagrożenie dla życia i zdrowia ludzkiego (np.: kradzieże kabli miedzianych 
na kolei  i telekomunikacji, dewastowanie urządzeń kolejowych, a nawet wind w blokach). 
Powoduje również wymierne straty w gospodarce narodowej. 

W  świetle  powyższego  zwracam  się  do  Pana  Ministra  z  prośbą  o  zbadanie 
sprawy,  przedstawienie  swojego  stanowiska  i  poinformowanie,  czy  planowane  są  prace 
legislacyjne zmierzające do rozwiązania zasygnalizowanego problemu. 

Z wyrazami szacunku 

//


